
 

 

 

REZOLUCIJA 
o regresivnim učincima članstva u Europskoj uniji (46/18) 

 

PODSJEĆAJUĆI kako smo boje našega sindikata, žute i plave kao i boje Europske unije, usvojili još 

davne 1990. godine, sanjajući ulazak u europsku zajednicu naroda 

 

SABOR 

NEZAVISNOG SINDIKATA ZNANOSTI I VISOKOG OBRAZOVANJA 

na zasjedanju 21. travnja 2018.  

 

SVJESTAN da ostvarenje sna ne nadahnjuje kao što to čini sam san i da sanjajući letimo, dok u stvarnosti 

hodamo, često i teturamo, 

PITA SE kako to da se naš let u Europsku uniju pretvara u posrtanje?  

PRIMJEĆUJE da je na mnogim mjestima stanje lošije, pritom ne dvojeći da Hrvatska nema alternative 

članstvu u Europskoj uniji i da je tim članstvom ostvarila i vidljive prednosti.  

UOČAVA da smo se prije ulaska u EU nadali europskim fondovima kako bismo približili razinu 

znanstvenog i obrazovnog rada razvijenijim zemljama. Nakon ulaska shvatili smo da su europska sredstva 

poslužila hrvatskim vladama kao supstitut za neodgovarajuće financiranje znanosti i obrazovanja iz 

proračuna i time nas još više udaljili od znanstvenih standarada u drugim europskim zemljama. Apsolutna 

izdvajanja za obrazovanje i znanost od ulaska u EU stagniraju i nisu se oporavila do predkrizne razine, a 

kamoli počela sustizati razvijene zemlje. 

KONSTATIRA da smo prije ulaska u EU u zemlji razvijali socijalni dijalog. Nakon ulaska sve vlade su ga 

pretvorile u formalnost. Prije ulaska vlastodršci su se htjeli dokazivati, a nakon ulaska im to više nije trebalo.   

PODSJEĆA da je prije ulaska u EU intenzivirana borba protiv korupcije, a da bi sve izgledalo uvjerljivije, 

mediji su emitirali masovna uhićenja. Međutim, istraživanja pokazuju da je korupcija danas još i veća.  

ISTIČE da se prije ulaska u EU politika dokazivala udaljenošću od pravosuđa, a pravosudni sustav se trudio 

dostizati visoke standarde. Danas su najviši sudovi pod neformalnim, ali vidljivim utjecajem politike i 

interesnih skupina, a dobar je dio pravosuđa pao ispod svake razine, pri čemu je mnogim građanima pravda 

nedostupnija nego prije.  

Također PODSJEĆA da se prije ulaska u EU politika trudila distancirati od utjecaja na medije, a pogotovo 

na javnu televiziju. Danas HDZ-ovo uplitanje u javne medije (HINA i HRT) ide izravno iz Vlade.  

UPOZORAVA da smo od ulaska u EU stigli na predzadnje mjesto po gospodarskoj razvijenosti. Prije ulaska 

bili smo u sredini tranzicijskih zemalja. Ponajviše je to posljedica uputa europskog semestra i neoliberalnih 

zabluda u institucijama Unije. Prije ulaska u EU naše su plaće bile među najvišima u tranzicijskim zemljama, 

danas su među najnižima. Prije ulaska u EU naši građani nisu mogli lako naći posao u drugim zemljama. 

Ulaskom na liberalizirano tržište radne snage doživjeli smo kataklizmu iseljavanja. Uzrok nije u slobodi 

kretanja radne snage, problem je u ekonomskoj politici koja nam je uskratila oporavak te izostanak 

odgovarajuće reakcije Europske unije na krize u zemljama poput Hrvatske.  

ZAKLJUČUJE da su obje naše dosadašnje vlade i svi njihovi ortaci ušli u prvu ligu u kojoj nema ispadanja 

pa su zato sigurni da u njoj mogu nastaviti igrati i dalje na stari način. U toj ligi nema sankcija za odstupanje 

od civilizacijskih očekivanja građana. 

Za Sabor Sindikata  
prof. dr. sc. Igor Radeka, predsjednik 


